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FP: Hidroelectrica ar trebui sa-si reia procesul de listare; nu va fi subevaluata din

cauza pandemiei, ci dimpotriva

Guvernul ar trebui sa reia procesul de listare la bursa a  Hidroelectrica, societate care deja atrage interesul

marilor fonduri de  investitii si cu siguranta nu va fi subevaluata din cauza pandemiei, a  declarat, joi,

Marius Dan, senior vicepresedinte în cadrul Franklin  Templeton Investments România, administratorul

Fondului Proprietatea  (FP).

"Cel mai important test si pas va fi upgradarea pietei românesti de  capital la statutul de piata emergenta. Atunci

vom vorbi de flow-uri  semnificativ mai mari, care ar putea avea impact pozitiv asupra  evaluarii companiilor

listate la BVB. Din punctul nostru de vedere si  din discutiile cu investitorii interesati de România, acest lucru este 

greu de imaginat fara listarea Hidroelectrica pe piata de capital  locala, pentru ca exista acele criterii de lichiditate

pe care cu  siguranta Hidroelectrica le poate îndeplini", a spus Dan.

"Acum avem o situatie ciudata: compania si ministerul vor sa faca acest  pas, s-au încheiat procesele de selectie

pentru intermediari, însa avem  Legea 314 care încetineste procesul (nu mai pot fi vândute actiuni la  companiile

de stat timp de doi ani - n. r.)", a continuat el.

Oficialul FP a amintit ca Parlamentul a aprobat aceasta lege în  conditiile pandemiei si sub impactul ideii ca

societatile românesti ar  putea fi subevaluate în acest context.

"În schimb, daca ne uitam la realitate, motivul pentru care rezultatele  Hidroelectrica au suferit - putin, într-adevar

- nu au nicio legatura  cu pandemia, ci strict cu OUG 114, aprobata de guvernarea precedenta. Nu  putem vorbi

despre o eventuala subevaluare, pentru ca Hidroelectrica e  unica la nivel global, în special în Europa, pentru ca nu

exista active  care sa aiba productie pur hidro. Hidroelectrica ar atrage categorii noi  de investiti în piata locala de

capital, care asteapta aceasta listare.  Hidroelectrica ar putea pune România pe harta mai multor tipuri de 

investitori: fondurile de ESG (Environmental, Social, Governance - n.  r.), fondurile de infrastructura, fondurile de

utilitati, fondurile de  dividend income. Pentru ca, daca ne uitam la capacitatea companiei sa  plateasca dividende,

e o capacitate extraordinara", a completat  vicepresedintele FP.

O cerere atât de mare va duce la o evaluare corecta, a mai spus el.

"Legea 324 trebuie sa fie abrogata, pentru a permite procesului de  listare sa continue si anul viitor sa vorbim de o

companie deja listata,  pentru ca Hidroelectrica este pregatita", a subliniat Marius Dan.

Hidroelectrica este detinuta în proportie de 80% de statul român si 20% de Fondul Proprietatea.
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